
Referat af møde i IMADAs Undervisningsudvalg  
Fredag, den 23. marts 2018 kl. 10.30-12.00 

 
Deltagere: Jessica Carter (JC), Yuri Goegebeur (YG), Arthur Zimek (AZ), Wojciech 
Szymanski (WS), Kristian Debrabant (KD), Daniel Merkle (DM), Ralf Zimmermann (RZ), 
Anders Yeo (AY), Anna Rani Digebjerg (ARD), Cecilie Egede Schulz (CES), Jonas Bamse 
Andersen (JBA) 
Afbud: Nina Louise Pedersen (NLP), Hans Christian Petersen (HCP) 
Referent: Inge Huus (IH) 
 
 
1) Godkendelse af dagsorden. 
 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
 
2) Godkendelse af referat fra mødet 23. februar 2018. 

Referatet blev godkendt. 

 

3) Diskussion af punkter fra studiefora  
 

1. Lave et generelt møde om bachelor, speciale og ISA for alle studerende, 2 gange om året 

Hvis det kun drejer sig om få studerende, skal der ikke afholdes et ekstra møde om foråret for 
bachelorstuderende. Der kan i stedet afholdes små gruppemøder. Information om ISA kan inkluderes i 
pizzamødet. Fagrådet kan evt. bruges til formidling af information. 

2. Midtvejsevalueringer: at man kan se at der sker ændringer undervejs giver noget til de 
studerende frem for de evalueringer der ligger til sidst gavner dem ikke. 

Der skal altid laves midtvejsevalueringer på kurser. Dette skal kommunikeres ud til alle undervisere. 
Der kan evt. sendes en reminder mail ud ved starten af semestret.  

Wiki-page skal opdateres og nye undervisere skal orienteres om siden. Der udarbejdes en liste med 
forslag til form af og spørgsmål, der kan indgå i midtvejsevalueringen. 

3. Fagrådet og de studerende bør bruges til ændring af studieordninger da de studerende har 
oplevet det på egen krop 

Hvis der skal ske ændringer i studieordningerne, er det en god idé at invitere de studerende med i 
processen.  

4. Inviter forelæsere fra TEK med til pizzamøder så de selv kan fortælle om deres kurser. 



De undervisere fra TEK, som underviser kurser for IMADA studerende inviteres med til pizzamødet. 
Når der planlægges pizzamøde skal der spørges ind til om der er nogle kurser på TEK der anbefales, 
og om det vil være relevant at invitere underviserne. 

5. Mangel på valgfrie kurser i matematik og datalogi 

Det er ikke et problem i den nye studieordning for datalogi. 

Mange studerende i anvendt matematik på kandidat niveau tager kurser i datalogi, da der ikke er nok 
valgfag i anvendt matematik.  

6. Tabusætninger: God kommunikation med de studerende.  

Sætninger der ikke bør bruges i undervisningen: 

This is trivial …. 
You should know this .. 
This is obviously try …. 

 

De studerende føler sig dumme, når underviserne bruger ovenstående vendinger. Det hænger til dels 
sammen med den måde der i øvrigt kommunikeres på i undervisningen. 

Dialog fremmer den gode kommunikation. 

Den generelle holdning er, at der skal skabes en atmosfære i undervisningen, så de studerende ikke er 
bange for at stille spørgsmål.  

Emnet kan præsenteres på Institutforum for at øge fokus på problemstillingen. 

Det blev foreslået, at der formuleres et spørgsmål omkring denne problemstilling, der skal indgå i 
kursusevalueringen. 

7. Introduktions kursus til TA. 

Studiegruppevejledere får 2 måneders uddannelse, men som TA’er har man 3 timer. Alle TA’er bør 
mødes inden semesterstart, så de kan lære hinanden at kende.  

Efterårets kursus for nye TA’ere fastholdes og TA’ere for både matematik og datalogi indkaldes. I 
foråret afholdes der et mini kursus. JC kigger på formen for kurset. 

Udenlandske Ph.d. studerende har også brug for at få en kort introduktion i at undervise. Evt. i form af 
et kursus, hvor de får ects point. 

8. Mat-øk'erne vandrer til KU fordi de mangler statistik og operationsanalyse på kandidaten. 

Der er ansat to undervisere til operationsanalyse på SAMF, og håbet er at dette kan fastholde de 
studerende. 

9. IMADA oplæg der handler om det underviserne forsker i lige nu. Det giver mulighed for de 
studerende at høre hvad de kunne lave som projekt. 



Det blev foreslået, at underviserne præsenterer deres forskning for alle interesserede. Dette for at de 
studerende for mulighed for at finde ud hvad underviserne egentlig forsker i, men også for at de kan 
opleve en anden side af underviserne.  

Sekvensen kunne være, at der afholdes 1 – 2 oplæg om måneden. Der skal findes en koordinator til at 
stå for organiseringen. JC taler med Martin om en passende løsning. 

10. Mat-øk integration: intro dage sammen med de andre IMADA studerende. 

Tanja Krogh Hedegaard kan kontaktes for planlægning af opstartsarrangement for IMADA 
studerende og mat-øk studerende. 

Det er aftalt, at NLP tager kontakt til koordinator på SAMF. Der følges op på, hvor langt hun er. 

11. Forventningsafstemning i starten: hvad skal der ske? Hvem er de studerende? 

Underviser sætter sig ind i hvem de studerende er og hvad de studerer. WS er interesseret i at det 
fremgår af listen på Blackboard, hvilken studieretning den studerende følger. JC undersøger 
muligheden for sådanne lister. 

Information om opgaver, projekter mm bør præsenteres for de studerende ved kursets start. Både på 
BB og for de fremmødte studerende. 

12. BB vs. Egen hjemmeside - vær mere konsekvent og vær bedre til at bruge det 

Studerende har problemer med at finde information om opgaver mm på hjemmesiderne. Forvirrende 
hvor informationen skal findes. 

Underviserne skal være konsekvente i deres brug af hjemmesider og BB. Enten skal al information 
være på hjemmesiden eller på BB. Opgaver skal dog afleveres i BB ligesom al information fra 
sekretariatet f.eks. om eksamen lægges på BB. 

 
4) Meddelelser fra studienævnet 
Valgfag: Har de studerende valgt et kursus kan de ikke afmeldes det igen. Hver studieordning 
laver en liste over de valgfag, som de studerende anbefales at vælge blandt. 

5) Information fra NATs uddannelsesudvalg  
 
Formen for FF500 er blevet drøftet. 
SFV timer knyttes igen til faglige aktiviteter 
Take-home opgaven knyttes til den studerendes studie-retning. Muligheden for at rykke 
tidspunktet for take-home opgaven blev drøftet. Dette er dog ikke muligt for matematik. 
 
Det drøftes om videnskabsteori skal indgå i kurset. 
 
Innovation. Hvordan skal vi forstå innovation? Skal det være en del af et kursus eller skal det 
være et specifikt modul? Der skal forelægge et forslag inden sommer. 
 

6) Resultater fra første semester.  
Se Excel ark på BB.  



JC er bekymret for frafaldet på matematik og anvendt matematik, hvorimod tallene ser bedre 
ud for datalogi. 
RZ og AY er sat på til at undersøge hvorfor de studerende dropper ud.  
Det ser ud til at de studerende falder fra allerede i første semester og ikke som tidligere i 
andet semester. Det anbefales at de kontakter Camilla som står for fakultetets STAY projekt. 
Rolf Fagerberg står for det på datalogi og han kan hjælpe med proceduren. 
 
 
7) Studiestart 2017.  

Se evaluering på BB. 
 
8) Profiler på kandidatuddannelser for matematik og anvendt matematik  
Profilerne for matematik og anvendt matematik er forsvundet fra hjemmesiden. 
Datalogi har drøftet profilen, men det er endnu ikke kommet på hjemmesiden. Dette punkt 
tages op igen senere. 
 
9) Status på uddannelsesberetningen 
JC har rykket for muligheden for at kunne indlæse oplysninger fra tidligere 
uddannelsesberetning ind i den nye.  
 
10) Evt. 
JBA havde et spørgsmål vedr. IMADA’s bibliotek. De studerende er glade for 
semesterhylden.  
Underviserne skal selv kontakte hovedbibliotektet for at få bøgerne sat frem. 
Else Maria Hansen er den ansvarlige fra hovedbibliotektet. 
 
Der har været problemer i kurset Differentialligninger, da ikke alle studerende har de samme 
forudsætninger. Det er især et problem for studerende med sidefag i matematik. 
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